
PROTOKÓŁ

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych, Komisji Rewizyjnej, Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

z dnia 15 maja 2012 r.

1. Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Rady, powitał Wójta Gminy, 

wszystkich  radnych  i  biorących  udział  w  posiedzeniu.  Na  podstawie  listy 

obecności stwierdził prawomocnośc obrad – uczestniczyli wszyscy członkowie 

Komisji – lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.

2. Na wniosek Wójta  Gminy porządek obrad rozszerzono w punkcie  4 – 

„Zaopiniowanie  projektów  uchwał  w  sprawie:”  o  kolejny  podpunkt  7  w 

brzmieniu:

pkt  4 – 7/  -  zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego we 

wsi Dobrzykowice dla terenów  zabudowy wielorodzinnej.

Innych  uwag  do  porządku  obrad  nie  wniesiono.  Zmieniony  porządek  obrad 

został przyjęty jednogłośnie i stanowi zał. nr 2 do protokołu.

3. Komisje zaopiniowały wykonanie budżetu Gminy Czernica za 2011 rok.

p. Skarbnik zapoznała Komisje z uchwałą  Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 16 kwietnia 2012 r. w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Czernica sprawozdaniu z wykonania budżetu 

gminy za 2011 rok.  Skład Orzekający wydał opinię pozytywną z uwagami.

Odczytała również uchwałę Komisji Rewizyjnej z dnia 30 kwietnia 2012 r. w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Czernica za rok 2011 wraz z 

uzasadnieniem:

Budżet   na  rok  2011  został  uchwalony  po  zmianach  –  dochody  na  kwotę 

34.599.495,43 zł wykonane zostały w 92%, wydatki na kwotę 37.637.988,43 zł 

wykonane  zostały  w  92,82%.  Wydatki  inwestycyjne  zaplanowane  na  kwotę 

7.095.994 zł wykonane zostały w 84,41%.

Plan przychodów budżetu zaplanowany  w wysokości 4.330.000 zł wykonano w 

wysokości 4.330.918,56 zł. Zaciągnięto kredyt na budowę kanalizacji sanitarnej 



w  Nadolicach  Wielkich  w  wysokości  1.200.000  zł  oraz  kredyt  na  pokrycie 

planowanego  deficytu  w  kwocie  2.030.000  zł.  Plan  rozchodów  wyniósł 

1.291.507 zł.  Stwierdzono,  że  wszystkie  zaplanowane spłaty  rat   pożyczek i 

kredytów  zostały  dokonane  w  odpowiednim  terminie.  Z  budżetu  udzielono 

pożyczki dla Towarzystwa Przyjaciół Ratowic na kwotę 20.900 zł.

Wysokość zobowiązań długoterminowych budżetu, czyli pozostałych do spłaty 

rat kredytów,  pożyczek i zobowiązań wymagalnych  w wysokości 9.057.028,81 

zł , w stosunku do wykonanych dochodów gminy za 2011 rok, wyniosła 28,3%.

Wysokość obsługi długu, czyli przypadających do spłaty w 2011 r. rat kredytów 

i  pożyczek  w  wysokości  1.270.607  zł  oraz  odsetek  od  opłaconych  rat  w 

wysokości  287.798,95  zł,  w  stosunku  do  wykonanych  dochodów  wyniosła 

4,75%.

Zobowiązania  na  dzień  31.12.2011  r.  wyniosły  ogółem  4.124.364,44  zł, 

wystąpiły  zobowiązania  wymagalne  w  realizacji  wydatków  budżetowych  w 

wysokości 887.028,81 zł.

Za 2011 rok wystąpił niedobór budżetu w wysokości 2.934.116,37 zł.

Zadania  merytoryczne  w  budżecie  zaplanowanym  na  2011  rok  zostały 

wykonane  zgodnie  z  planem.  Nie  stwierdzono  przekroczeń  planu  wydatków 

budżetowych.

Rezerwę ogólną budżetu gminy Wójt Gminy rozdysponował prawidłowo.

Komisja zapoznała się z informacją o stanie mienia Gminy Czernica za rok 2011 

oraz  ze  sprawozdaniami  finansowymi  –  bilansem  jednostki  budżetowej  i 

samorządowego  zakładu  budżetowego  oraz  bilansem  z  wykonania  budżetu 

Gminy Czernica wraz z załącznikami.

Komisja nie wniosła zastrzeżeń do realizacji budżetu za 2011 rok.

Komisja zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu Gminy Czernica za rok 

2011  i  wystąpiła  z  wnioskiem  do  Rady  Gminy  o  udzielenie  absolutorium 

Wójtowi Gminy Czernica za rok 2011.

Wszystkie Komisje Rady zaopiniowały pozytywnie wykonanie budżetu Gminy 

Czernica za 2011 rok – część opisowa stanowi  zał. nr 3 do protokołu.



4. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie:

1/ zmiany budżetu Gminy Czernica na 2012 rok

W związku ze  zmniejszeniem subwencji  oświatowej   w roku 2012 o  kwotę 

500.185  zł,  dyrektorzy  szkół  przedstawili  dane  dotyczące  oszczędności  w 

budżetach poszczególnych placówek oświatowych:

–Gimnazjum w Kamieńcu Wr.

Pani  Dyrektor  poinformowała,  że  w  związku  z  nagrodą  jubileuszową,  na 

paragrafach  płacowych  zabraknie  14.000  zł,  na  pozostałych  paragrafach 

zaoszczędzi 15.000 zł. Z budżetu Szkoły można zabrać 1.000 zł

– Szkoła Podstawowa w Ratowicach

Pani  Dyrektor  stwierdziła,  że  bardzo  szczegółowo  przeanalizowała  budżet 

Szkoły i nie znalazła żadnych oszczędności.

– Szkoła Podstawowa w Kamieńcu Wr.

Pani Dyrektor znalazła oszczędoności na: §4270 – planowany był remont ściany 

zewnętrznej budynku od ul. Kolejowej ( zostanie tylko załatana), §6060 – zakup 

ksera ( nie zostanie zakupione w br.).

Razem znaleziono oszczędności 50.200 zł.

– Szkoła Podstawowa w Dobrzykowcach

Pani Dyrektor poinformowała, że z budżetu Szkoły można zabrać 20.000 zł.

– Gimnazjum w Czernicy.

Pani Dyrektor, w piśmie, szczegółowo określiła, na jakich paragrafach można 

zaoszczędzić. Ogółem jest to kwota 230.000 zł.

– Szkoła Podstawowa w Czernicy.

Pani Dyrektor stwierdziła, że 90% budżetu Szkoły stanowią płace. Od września 

br.  powstaną  nowe oddziały i  etat  wicedyrektora szkoły.   Zwróci  się  więc z 

prośbą o zwiększenie budżetu Szkoły na płacach.

Są jednak oszczędności  na tzw.  „13” pensji  – 5.000 zł.  O tę kwotę zostanie 

zmniejszony budżet Szkoły.

– Szkoła w Chrząstawie Wlk.



Pani Dyrektor poinformowała, iż z budżetu Szkoły można zabrać kwotę 50.000 

zł  (  40.000  zł  było  zaplanowane  na  remont  łazienek  +  10.000  zł  z  innych 

paragrafów).

Projekt  zmian budżetu Gminy Czernica na 2012 r. przedstawiła i omówiła p. 

Skarbnik – stanowi on zał. nr  4 do protokołu.

W trakcie dyskusji głos zabrali:

– Wójt  Gminy ustosunkował się  do sprawy zmniejszenia przez Ministerstwo 

Finansów  subwencji  oświatowej  dla  Gminy   i  poinformował,  że  wczoraj 

przysłano  metryczkę,  która  zostanie  przeanalizowana  -  czy  faktycznie 

subwencja została dobrze naliczona.

– Radna powiatowa Katarzyna Bieszczad poinformowała, iż projekt chodników 

od Dobrzykowic do Chrząstawy zostanie ukończony w miesiącu wrześniu br. 

Wydatki związane z dotacją dla Starostwa na wykonanie chodników, zdaniem 

radnej,  należy planować w przyszłym roku budżetowym.

– p.  Piotr  Golus  wyjaśnił  sprawy  związane  ze  zwiększeniem  wydatków  na 

modernizację  świetlicy  w  Ratowicach,  analizą  własności  mostów  na  terenie 

Gminy, prace dodatkowe przy świetlicy w Chrząstawie.

– Sołtys wsi Wojnowice poruszył problem  przyłączenia mediów do szatni na 

boisku w Wojnowicach. Wszystkie prace przy budowie szatni zostały wykonane 

w czynie społecznym.

p.  P.  Golus  stwierdził,  że  Urząd  Gminy  wystąpi  do  Energetyki  o  warunki 

przyłączenia.

– Radny  Piotr  Zakręta  wysunął  wniosek,  aby  przeznaczyć  18.500  zł  na 

wykonanie płyty boiska do koszykówki we wsi Jeszkowice. Wszystkie prace z 

tym związane będą wykonane w czynie społecznym

Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 3 radnych głosowało przeciw

Ponadto,  postanowiono  przeznaczyć  21.500  zł  na  odszkodowania  za  drogi 

gminne.

Po zapoznaniu się z danymi, za pozytywnym  zaopiniowaniem projektu zmian 

budżetu  Gminy  Czernica  na  2012  r.  głosowało  13  radnych,  2  radnych 



wstrzymalo się od głosu.

Pani Skarbnik przedstawiła również projekt zmian budżetu Gminy Czernica, 

który będzie przedmiotem obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy. Zmian budżetu 

Gminy Czernica na 2012 r. dokonano w związku z:

- powiększeniem dochodów budżetu o kwotę 200.000 zł z tytułu podatku od 

nieruchomości od osób prawnych, w związku z deklaracją opodatkowania linii 

400 kV,

- ustaleniem deficytu Gminy  w wysokości 3.270.900 zł.

Budżet po zmianach wyniesie: dochody – 37.028.332,44 zł, w tym bieżące – 

33.842.782,44 zł, majątkowe – 3.185.550 zł;  wydatki – 40.299.232,44 zł, w 

tym  bieżące  –  30.702.568,44  zł,  majątkowe  –  9.596.664  zł;  przychody  – 

5.120.900 zł; rozchody – 1.850.000 zł.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Został  on  zaopiniowany  jednogłośnie  pozytywnie  i  stanowi  zał.  nr  5  do 

protokołu.

2/   wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica   

w latach 2012 – 2021

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Poinformowała, że zmian 

w prognozie finansowej gminy dokonano w związku z:

- pomniejszeniem wydatków przeznaczonych na przedsięwzięcie w zakresie 

modernizacji świetlicy wiejskiej w Ratowicach o kwotę 73.000 zł,

-  zmianami  budżetu  Gminy  Czernica  w  zakresie  planowanych  dochodów, 

wydatków  i  deficytu  –  uaktualniono  kwoty  do  wysokości  zgodnych  z 

uchwalonym budżetem, po zmianach.

Po  zapoznaniu  się  z  danymi,  projekt   wprowadzenia  zmian  w  wieloletniej 

prognozie  finansowej  Gminy  Czernica  w  latach  2012  –  2021  został 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

3/  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi 

Czernica, gmina Czernica

Projekt powyższy przedstawiła i omówiła Projektantka planu. Poinformowała, 



iż uchwała o przystąpieniu do wykonania powyższego planu została podjęta w 

2007 r. Plan był 4 krotnie wykładany do publicznego wglądu i wzbudzał dużo 

emocji  ze  względu  na  drogi  i  zabudowę  mieszkaniową.  Brak  jest  w  nim 

właściwych  połączeń  drogowych  i  ma  dużo  sięgaczy.   Z  planu  wyłączono 

również tereny WZŁ; wielkość gruntu do wykupu pod drogi wynosi 70 arów.

Pani  Projektant  wyjaśniła,  że   strefy  powodziowe zaznaczone w planie  nie 

mają  żadnej  mocy  prawnej;  nie  można  zakazać  na  tym terenie  zabudowy 

mieszkaniowej. Jest jedynie zakaz podpiwniczania domów. Poinformowała, że 

projekt  planu  uzyskał  pozytywną  opinię  Regionalnego  Zarządu  Gospodarki 

Wodnej we Wrocławiu.

Przewodniczący  Komisji  Zagospodarowania  Przestrzennego  zapytał  o 

następujące kwestie związane z w/w projektem:

- występuje niezgodność ze studium Gminy terenu przeznaczonego pod usługi 

sportu. Pani Projektant wyjaśniła, że zapis w studium umożliwia usytuowanie 

w tym miejscu usług sportowych;

- połączenie z drogą wojewódzką drogi lokalnej – wyjaśniono, że sprawa ta 

jest uzgodniona  z ZDW;

-  brak  załącznika  dot.  kosztów  uchwalenia  planu  -   wyjaśniono,  że 

przedstawiono koszty szacunkowe uchwalenia planu i takie powinny być;

- wielkość działki mieszkaniowej, to min. 15 arów – wyjaśniono, iż wynika to 

z zapisów w studium Gminy.

Komisja   Zagospodarowania  Przestrzennego...  Rady  zaopiniowała  projekt 

planu pozytywnie.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Poztywnie projekt uchwały zaopiniowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się 

od głosu – stanowi on zał. nr 6 do protokołu.

4/  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  we  wsi 

Dobrzykowice dla terenów zabudowy wielorodzinnej

Projekt zmiany planu przedstawił i omówił p. Arkadiusz Drajczyk – pracownik 

Urzędu  Gminy  ds.  gospodarki  przestrzennej.  Poinformował,  że  projekt  ten 



ustala  nową  wartość  powierzchni  biologicznie  czynnej  poszczególnych 

działek, poprzez zmianę dotychczasowej wartości. 

W wyniku  wyłożenia  projektu  planu  do  publicznego  wglądu  nie  wpłynęły 

żadne uwagi. Stwierdzono zgodność planu z ustaleniamu studium uwarunkowń 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Czernica.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Został  on  zaopiniowany  jednogłośnie  pozytywnie  i  stanowi  zał.  nr  7  do 

protokołu.

5/  zmiany  statutu  Celowego  Związku  Gmin  pod  nazwą:  „Związek 

Międzygminny Ślęza-Oława”

Projekt uchwały przedstawiła p. Anna Jacaszek – pracownik Urzędu Gminy. 

Poinformowała, że zmiana statutu  w/w Związku wiąże się z przyjęciem do 

Związku Międzygminnego Ślęza-Oława  Gminy Domaniów. Ponadto, zgodnie 

z przepisami art. 3 ust. 2A ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, gminy zrzeszone w Związku mogą przekazać 

związkowi  prawa  i  obowiązki  gmin  w  zakresie  gospodarowania  odpadami 

komunalnymi,  w tym uchwalanie  aktów prawa miejscowego.  W związku z 

tym,  gminy  będące  członkami  Związku  Międzygminnego  wyraziły  zamiar 

przekazania Związkowi  w/w praw i obowiązków, co pozwala na uszczelnienie 

systemu  i  ograniczenie  tzw.  „turystyki  odpadowej”  oraz  osiągnięcie 

odpowiednich poziomów recyklingu, przygotowania do ponownego użycia i 

odzysku innymi metodami.

Przekazanie  przez  gminy  do  Związku  powyższych  praw  i  obowiązków 

powoduje konieczność dokonania stosownych zmian w Statucie Związku.

     Projekt  uchwały  odczytała  Wiceprzewodnicząca  Rady  –  uwag  nie 

wniesiono. Został on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 

8 do protokołu.

6/  zamiaru  dokonania  zmiany  Statutu  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w 

Czernicy

Przewodnicząca Komisji  Oświaty  poinformowała,  że  Dyrektor  Biblioteki  p. 



Halina Tokarz, na posiedzeniu Komisji Oświaty, szczegółowo omówiła projekt 

powyższej uchwały i sprawę utworzenia filii biblioteki we wsi Wojnowice.

Komisja, ze względu na brak środków w budżecie Gminy, nie zaopiniowała 

w/w projektu uchwały;  gdy znajdą się fundusze na ten cel, sprawa wróci pod 

obrady Komisji.

p. Halina Tokarz zaakceptowała takie stanowisko Komisji.

Projekt  uchwały  odczytała  Wiceprzewodnicząca Rady – pozytywnie projekt 

zaopiniował  1 radny,   negatywnie  – 14 radnych -  stanowi  on zał.  nr  9  do 

protokołu.

7/ zmiany uchwały Nr II/6/2010 Rady Gminy Czernica z dnia 14 grudnia 2010 

r.  w  sprawie  powołania  Komisji  Budżetu  i  Finansów  oraz  ustalenia  jej 

przedmiotu działania i składu osobowego

Do  składu  Komisji  Budżetu  i  Finansów  postanowiono  powołać   Jerzego 

Misztala, który został radnym w wyborach uzupełniających.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Został  on  zaopiniowany  jednogłośnie  pozytywnie  i  stanowi  zał.  nr  10  do 

protokołu.

5.  W  sprawach  różnych  p.  Robert  Makieła  przedstawił  dane  odnośnie 

remontów  dróg  tłuczniowych  i  oświetlenia  drogowego  –  szczegółowe 

zestawienie stanowi zał. nr 11 do protokołu.

W trakcie dyskusji wyjaśnił,  że ul. Główna w Gajkowie i ul. Poprzeczna w 

Nadolicach W. mają podbudowę pod asfalt, odwodnienie i ich nawierzchnia 

jest w bardzo złym stanie. Ponadto, ulice te są położone  w środku wsi i należy 

je wyremontować.

Radny  Piotr  Zakręta  zwrócił  uwagę  na  ul.  Kanałową  i  Międzywałową  w 

Jeszkowicach, które rozjeżdża ciężkim sprzętem firma Skanska, remontujaca 

jaz. Należy rozmawiać ze Skanską  na temat remontu w/w dróg.

6. Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji.

                                                                                  Protokołowała

                                                                                Barbara  Listwan




